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Rozhovor | Kubka mrzí, že během pandemie neplatilo
příměří. Šéf lékařské komory varuje před chřipkou a
upozorňuje na krizi ve zdravotnictví

eurozpravy.cz/rozhovor/rozhovor-kubka-mrzi-ze-behem-pandemie-neplatilo-primeri-sef-lekarske-komory-varuje-
pred-chripkou-a-upozornuje-na-krizi-ve-zdravotnictvi.08f85397

Milan Kubek Foto: Česká lékařská komora

Ředitel České lékařské komory Milan Kubek v rozhovoru pro

EuroZprávy.cz upozornil, že jsou zdravotnická zařízení v krizi. „Mezi

řediteli nemocnic panuje čisté zděšení. Nejde jen o energie, jde zde

také o nárok zaměstnanců na zvýšení platů a mezd a jediné zdroje

příjmů jsou peníze od zdravotních pojišťoven a ty nebudou stačit,“

říká lékař. Zmínil také momentální stav pandemie covidu a

přicházející chřipkové období. „U nás se bohužel zaměňuje

nedisciplinovanost se svobodomyslností, a celý boj s epidemií jsme

tak strašně moc zpolitizovali, že jakákoli racionální řešení už se

prosazují jen velmi těžko,“ konstatoval.

Jaká opatření skrze vysoké ceny elektřiny a plynu

navrhujete?

https://eurozpravy.cz/rozhovor/rozhovor-kubka-mrzi-ze-behem-pandemie-neplatilo-primeri-sef-lekarske-komory-varuje-pred-chripkou-a-upozornuje-na-krizi-ve-zdravotnictvi.08f85397
https://eurozpravy.cz/galerie/rozhovor/rozhovor-kubka-mrzi-ze-behem-pandemie-neplatilo-primeri-sef-lekarske-komory-varuje-pred-chripkou-a-upozornuje-na-krizi-ve-zdravotnictvi.08f85397
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V zásadě není žádný prostor ušetřit peníze tak, aby nedošlo

k extrémnímu nárůstu výdajů nemocnic, protože ten nárůst cen

energií je tak enormní, že se prostě ušetřit nedá. Zdravotnictví

potřebuje elektřinu, potřebuje teplo. Představy o tom, jak se budou

snižovat teploty na odděleních, kde leží nemocní pacienti, nebo

dokonce na jednotkách intenzivní péče, jsou úplně mimo realitu.

Neléčíme lidi proto, abychom je nechali zmrznout.

Takže to je úplně mimo a je třeba zvýšit úhrady od zdravotních

pojišťoven, a to nejen nemocnicím, ale i soukromým lékařům. Ta

inflace je skutečně enormní a všichni promítají zvýšené náklady do

svých cen. Akorát zdravotnická zařízení tu možnost nemají, protože

ty naše ceny určuje úhradová vyhláška ministerstva zdravotnictví.

Proto Lékařská komora nesouhlasila s návrhem, který nám začátkem

září ministerstvo poslalo.

Počítá s průměrným cca osmiprocentním nárůstem úhrad. Je to

skutečně velmi hrubý odhad, protože to nezajišťuje, že by každému

zdravotnickému zařízení měly takto stoupnout, ale ministerstvo nám

na připomínky a výhrady neodpovědělo. I z toho se dá tedy usuzovat,

že to tak asi zůstane, a že se zdravotnická zařízení začnou propadat

do dluhů. Bohužel pan ministr odevzdal do státního rozpočtu 15

miliard korun. Dokonce se dá říct, že nezabránil, a dokonce

navrhoval aktivní snížení úhrad na tzv. státní pojištěnce. Tím

způsobil zdravotnictví ekonomické problémy. Nikdo neví, jak se s tím

budeme v příštím roce vyrovnávat.

Nemohou vyjít naproti dodavatelé?

Většina ředitelů nemocnic očekávala, že bude nějaký státní nákup

elektřiny pro zdravotnická zařízení. Podle mých informací se zdá, že

vláda nic takového nechystá. Mezi řediteli nemocnic panuje čisté

zděšení. Nejde jen o energie, jde zde také o nárok zaměstnanců na

zvýšení platů a mezd a jediné zdroje příjmů jsou peníze od

zdravotních pojišťoven a ty nebudou stačit.



3/17

Nemocnice se budou snažit všude možně, ale rozhodně není možné,

aby se jim podařilo ušetřit tolik. Léky nikdo nezlevní, zdravotnický

materiál také ne. Na tom, že se bude víc topit, méně svítit, pacienti

dostanou horší jídlo a budou si z domova nosit toaletní papír a

mýdlo, se dostatečné peníze neušetří.

Nehrozí, že pak zdravotní pojišťovny budou krachovat nebo

se dostanou do špatné situace?

Pojišťovny nebudou první na ráně. To jsou zdravotnická zařízení.

Nebudou mít z čeho platit svým dodavatelům. Farmaceutické firmy a

dodavatelské řetězce nejsou žádná charita, ale byznys. Když

nezaplatíš, nedostaneš. Když nemocnice nedostane léky, tak nemůže

léčit. Vláda se zřejmě v tichosti spoléhá na to, že nějakými penězi

přispějí kraje, které zřizují velké množství nemocnic. Nevím, na co se

spoléhají.

Zdravotní pojišťovny půjdou také do minusu, protože platba za státní

pojištěnce bude také nižší, než se očekávalo. Za ty děti, důchodce a

nezaměstnané, za které platí stát, včetně uprchlíků z Ukrajiny, byla

platba v prvním pololetí 1967 korun, teď je o 500 korun měsíčně

nižší. Příští rok by měla být 1900, takže stejně nižší než v prvním

pololetí. To jsou samozřejmě ekonomické nesmysly, když si vezmeme

tu osmnáctiprocentní inflaci.

Takže je inflace, a úhrady se ještě snížily?

Ano, v nominálních částkách to snížili.

To je celkem nelogické…

My jsme si stěžovali na to, že Babišova vláda řídila epidemii

chaoticky, ale aspoň zajistila pro zdravotnictví peníze. Chaos trvá a

peníze nebudou. To je samozřejmě i signál pro pracovníky ve

zdravotnictví, aby se poohlédli po práci někde jinde. Takže můžeme

očekávat, že se bude prohlubovat nedostatek zdravotnického

personálu.
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Zmínil jste léky a pomůcky. Když si nějaké koupím třeba za

stovku, kolik z jedné krabičky zaplatí stát?

Záleží na tom, jestli jsou léky na recept a plně hrazeny ze zdravotního

pojištění. Tyto pak platí zdravotní pojišťovny kompletně. Balení se

mohou pohybovat od desetikoruny po desetitisíce. Záleží

samozřejmě, co je to za lék. Na některé léky je doplatek, čili

pojišťovna platí pouze část, některé zase neplatí pojišťovny vůbec.

Jde o celé katalogy léků.

Teď bych od nemocnic trochu odbočil. Jaká je teď situace

s pandemií covidu?

Zažili jsme neočekávanou letní vlnu, která vůbec nebyla marginální.

Vrcholila na přelomu července a srpna a v nemocnici bylo dva tisíce

osob a umíralo 25 lidí denně. Po určitém malém poklesu na konci

prázdnin došlo k už očekávanému nárůstu po návratu dětí do škol a

návratu lidí z dovolených. Doufejme, že už jsme za vrcholem i této

další vlny.

Například 4. října opět leželo v nemocnicích 2000 lidí, 65 z nich ve

velmi kritickém stavu na umělé plicní ventilaci a mimotělním oběhu.

Jsou to poměrně vysoká čísla, 11. října zase zemřelo 26 osob. Teď ty

počty nových případů klesají, vyprazdňují se i nemocnice. Nikdo

neví, jestli je to trend, který vydrží, nebo jestli přijde zase další vlna.

Co se dá očekávat, to je vlna chřipkové epidemie.

Chřipku jsme neměli dva roky. Různá opatření jako respirátory či

omezení shromažďování osob epidemii zabránily a jsou vysoce

účinná. Letos ale nic takového neplatí a dá se očekávat, že se chřipka

opět rozjede. Proto Česká lékařský komora doporučuje všem osobám,

aby se nechaly přeočkovat proti covidu a s patřičným odstupem i

proti chřipce.

Tuto otázku jste určitě slyšel už tisíckrát, ale jaká by byla

situace bez očkování?
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Situace se vyvíjí, dnes po dvou a půl letech je zde jiná varianta viru,

ale také máme už úplně jinou populaci. Dnes už v republice snad

nežije nikdo, kdo není očkovaný nebo infekci neprodělal. Bohužel,

těch 40 tisíc jedinců už je po smrti. Říkám to proto, že se často

bagatelizuje současný omikron s tím, že je tato varianta méně

závažná. Ta jeho nižší závažnost ale souvisí právě s tím, že už nejsme

tzv. naivní populace. Každý z nás už nějakou imunitu získal, někdo

po očkování, někdo po prodělání nemoci a řada lidí oběma způsoby

naráz. Už to není tak vážné, ale kdyby ten stávající virus přišel zčista

jasna, tak by zase umírali lidé v takovém množství a procentu, jako

před dvěma lety.

Nikdo z nás neví, co příroda nachystá. Bojíme se nějaké závažné

mutace, která by v sobě spojila vysokou nakažlivost, závažný klinický

průběh spojený s vysokou úmrtností a schopností obcházet imunitu

dosud získanou. Je to černá můra nás všech, ale musíme doufat v to

nejlepší, ale měli bychom se připravovat na nejhorší.

Zase tedy opakuji: je potřeba nechat se přeočkovat, bohužel zájem

v České republice je velmi malý a nějaká masivní kampaň na

podporu očkování neexistuje.

Z kolika procent jsou Češi plně naočkovaní?

Teď jde o to, čemu říkáme plně naočkovaní. Naočkování dvěma

dávkami starší než rok už se moc nedá hodnotit jako plné očkování.

První posilující dávku dostalo například 72 procent lidí v Německu,

v Rakousku 70 a u nás 47 procent. Oproti vyspělé Evropě je to

obrovský rozdíl. Rozdíl je i v aktuálních čtvrtých posilujících

dávkách, kdy u nás tu dávku nemá ani 5 procent dospělé populace.

Mezi osobami staršími 65 let je to asi 12 procent. Jsou to skutečně

nedostatečná čísla.

To ano…
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Jinak se ale očkuje asi 15 tisíc lidí denně, v podstatě jde hlavně o ty

posilující dávky. Že by se někdo nechal poprvé naočkovat, tak to jsou

jednotlivci. Populace se rozdělila na ty, kteří očkování věří, těch je

lehká většina, a na ty, kteří mu nevěří.

Co byste jako odborník doporučil lidem při ochraně

imunity, potažmo když už je covid nebo chřipka skolí?

Taková ta obecná rada je, aby se lidé snažili žít zdravě a otužovat se. I

když teď v zimě už není zrovna pravá chvíle na to s otužováním začít.

Co je asi důležité, je to, že by se lidé měli nechat přeočkovat proti

covidu. No a ty, co se do dnešního dne odmítali očkovat, už asi nikdo

nepřesvědčí. Zároveň doporučujeme očkování proti chřipce, jejíž

epidemie je letos vysoce pravděpodobná. Když už člověk fakt

onemocní, tak doporučujeme, aby nosil ochranu nosu a úst a omezil

na minimum kontakty s jinými osobami. Jde hlavně o prostředky

hromadné dopravy a zdravotnická zařízení, a to pro všechny.

V Německu to například funguje a lidé to dodržují. U nás se bohužel

zaměňuje nedisciplinovanost se svobodomyslností, a celý boj

s epidemií jsme tak strašně moc zpolitizovali, že jakákoli racionální

řešení už se prosazují jen velmi těžko. Pan ministr Válek sice

doporučuje lidem, aby nosili respirátory ve zdravotnických zařízeních

a v MHD, ale ta jeho doporučení nikdo nerespektuje.

Připadá vám, že alespoň teď se ta politizace zklidnila?

Covid se dostával i do volebních kampaní.

Ta politizace je obrovský problém. Mrzelo mě, že demokratické

politické strany nedokázaly uzavřít během pandemie tzv. covidové

příměří, jak tomu říkám. Takovou dohodu, že nebudou covidová

opatření používat ke svému politickému boji. Bohužel ty strany, které

tvoří současnou vládu a tehdy byly v opozici, dělaly všechno proto,

aby nic nefungovalo a teď by možná chtěly větší podporu.
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Celkem logicky teď dostávají za to, jak se chovaly předtím. Ale

obyčejní lidé tím trpí. Měl by existovat nějaký elementární

konsenzus, protože je to o nás všech, abychom mohli normálně žít.

Aby lidé neumírali a nebyli nemocní. Často se jen zmiňuje, kolik lidí

umírá, a říká se, že to není tak zlé, jako to bylo. Ono ale stačí, aby

byly stovky tisíc lidí nemocných, a ekonomika utrpí obrovské ztráty,

což je špatně.

před 9 dny

KOMENTÁŘ: Zeman udělil oceněním Zelenského praktickou lekci z

pokrytectví

Související

Rozhovor

Jacques Rupnik exkluzivně: Rusko zaplatí vysokou cenu. Vidím tři možné
scénáře konce války

Ruské vymývání mozků má sice možná omezený účinek v Moskvě

nebo v Petrohradu, ale za Uralem jsou jeho argumenty přijímány,

alespoň do chvíle, kdy se vyhlásí mobilizace. Tím se odřízne od

Evropy a od Západu obecně, čímž ztratí hlavní možný nástroj

modernizace své ekonomiky. V obsáhlém rozhovoru pro

EuroZprávy.cz to uvedl uznávaný politolog a historik a někdejší

poradce Václava Havla Jacques Rupnik. Dodává, že ruští oligarchové

byli připraveni o přístup ke svým kontům a zároveň i ruský stát byl

poprvé připraven o možnost propojení s mezinárodním finančním

systémem, což znamená, že Rusko bude platit za válku vysokou cenu.

Rozhovor

https://eurozpravy.cz/domaci/komentar-zeman-udelil-ocenenim-zelenskeho-praktickou-lekci-z-pokrytectvi.b2510b23
https://eurozpravy.cz/rozhovor/jacques-rupnik-exkluzivne-rusko-zaplati-vysokou-cenu-vidim-tri-mozne-scenare-konce-valky.7r8qatim
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Muslimské bratrstvo bych v EU zakázal, říká Zdechovský. Financování
radikálů a extremistů musí skončit

EXKLUZIVNĚ Z BRUSELU - Evropské peníze končí v některých

případech u radikálů či extremistů, dokonce i u teroristů. Přímo v

Evropském parlamentu na to poukázal český europoslanec Tomáš

Zdechovský (KDU-ČSL), který poskytl rozhovor pro EuroZprávy.cz u

příležitosti konference nazvané Radikalizace a extremismus: Jak EU

financuje svou vlastní hrozbu. Řeč přišla i na současnou migrační

vlnu, která zatěžuje Česko.

Více souvisejících

rozhovor ,  Milan Kubek ,  česká lékařská komora ,  Covid-19

(koronavirus SARS-CoV-2) ,  Zdravotnictví ,  EuroZprávy.cz , 

chřipka ,  Vlastimil Válek (TOP 09) ,  očkování ,  nemocnice ,  léky , 

pojišťovny

Aktuálně se děje

před 3 minutami

Musk slíbil návrat modré ikonky na Twitter

Ověřovací modrá ikonka se na sociální síť twitter vrátí

pravděpodobně na konci příštího týdne. Napsal to dnes vlastní

provozovatele twitteru, americký miliardář Elon Musk. V pátek řada

https://eurozpravy.cz/rozhovor/rozhovor-muslimske-bratrstvo-bych-v-eu-zakazal-rika-zdechovsky-financovani-radikalu-a-extremistu-podle-nej-musi-skoncit.6f9624be
https://eurozpravy.cz/wiki/rozhovor
https://eurozpravy.cz/wiki/rozhovor
https://eurozpravy.cz/wiki/milan-kubek
https://eurozpravy.cz/wiki/ceska-lekarska-komora
https://eurozpravy.cz/wiki/covid-19-koronavirus-sars-cov-2
https://eurozpravy.cz/wiki/zdravotnictvi
https://eurozpravy.cz/wiki/eurozpravy-cz
https://eurozpravy.cz/wiki/chripka
https://eurozpravy.cz/wiki/vlastimil-valek-top-09
https://eurozpravy.cz/wiki/ockovani
https://eurozpravy.cz/wiki/nemocnice
https://eurozpravy.cz/wiki/leky
https://eurozpravy.cz/wiki/pojistovny
https://eurozpravy.cz/veda-a-technika/musk-slibil-navrat-modre-ikonky-na-twitter.f1nvu9rl
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uživatelů upozornila, že se modrá ikona přestala ve výběrů účtů

objevovat, napsala agentura Reuters.

před 8 minutami

Výsledky voleb v USA: Demokraté zřejmě udrží většinu v Senátu díky
úspěchu v Nevadě

Při sčítání hlasů v Nevadě se do čela dostala stávající demokratická

senátorka Catherine Cortezová Mastová. Její výhru nad

republikánským kandidátem Adamem Laxaltem předpovídají i nové

projekce stanice CNN a společnosti Edison Research. Pokud

senátorka svůj post obhájí, tak si demokraté zaručí kontrolu nad

Senátem i na příští dva roky.

před 1 hodinou

Předpověď počasí na další víkend. Může být i několik stupňů pod nulou

Probíhající víkend ještě není u konce, ale meteorologové už tuší, jaké

počasí bude provázet další listopadové dny volna. Podle předpovědi

Českého hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ) mohou za týden

klesat teploty pod nulu.

před 7 hodinami

https://eurozpravy.cz/zahranicni/vysledky-voleb-v-usa-demokrate-zrejme-udrzi-vetsinu-v-senatu-diky-uspechu-v-nevade.jr10qvzk
https://eurozpravy.cz/pocasi/predpoved-pocasi-na-dalsi-vikend-muze-byt-i-nekolik-stupnu-pod-nulou.y7ng0bws


10/17

Českého slavíka 2022 získali Lucie Bílá, Marek Ztracený a Kabát

Českého slavíka letos získali Marek Ztracený, Lucie Bílá a kapela

Kabát. Do síně slávy vstoupil zpěvák a divadelník Jiří Suchý. Vítězové

jubilejního 60. ročníku hudební ankety si dnes ocenění převzali v

pražském Foru Karlín. Do hlasování o nejoblíbenější interprety přišlo

podle pořadatelů rekordních 2,110.364 hlasů. Nejvíce jich obdržela

Bílá, která se tak stala i Absolutním slavíkem.

před 10 hodinami

Trojice na Plzeňsku házela do ohně sifonové bombičky, jeden těžce
zraněný

Tři lidé se dnes večer zranili v Liticích na Plzeňsku, když naházeli do

venkovního ohniště sifonové bombičky, které vzápětí vybuchly. Dva

utrpěli lehká zranění, jeden byl zraněn těžce. 

před 11 hodinami

Ruští oligarchové na COP27. Guardian upozornil, kdo je mezi lobbisty na
klimatické konferenci

https://eurozpravy.cz/kultura/ceskeho-slavika-2022-ziskali-lucie-bila-marek-ztraceny-a-kabat.zo0gh138
https://eurozpravy.cz/domaci/trojice-na-plzensku-hazela-do-ohne-sifonove-bombicky-jeden-tezce-zraneny.q2hr8xfi
https://eurozpravy.cz/zahranicni/rusti-oligarchove-na-cop27-guardian-upozornil-kdo-je-mezi-lobbisty-na-klimaticke-konferenci.b1swexc5
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Mezi lobbisty na klimatické konferenci OSN COP27 v egyptském

letovisku Šarm aš-Šajch jsou ruští oligarchové a šéfové několika

společností, na které se vztahují sankce. Informuje o tom dnes

zpravodajský web britského listu The Guardian.

12. listopadu 2022, aktualizováno před 11 hodinami

V Ralsku havarovalo malé letadlo, jeden člověk zemřel

Jednaosmdesátiletý pilot zahynul dnes odpoledne při havárii malého

ultralehkého letadla v Ralsku na Českolipsku. Utrpěl zranění

neslučitelná se životem, záchranáři už mu nemohli pomoci, řekl ČTK

mluvčí Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje Michael

Georgiev.

před 12 hodinami

Rusové zničili v Chersonu kritickou infrastrukturu, řekl Zelenskyj a slíbil
obnovu

Ruské síly zničily před svým útěkem z Chersonu všechnu kritickou

infrastrukturu, uvedl dnes ukrajinský prezident Volodymyr

Zelenskyj. Konkrétně zmínil komunikační sítě, dodávky vody, tepla a

elektřiny. "Všechno ale obnovíme, věřte mi," dodal ve svém

pravidelném večerním videoprojevu. Ukrajinským vojákům se podle

něj podařilo získat kontrolu nad více než 60 obcemi v Chersonské

oblasti a nyní se snaží stabilizovat situaci v samotném městě.

https://eurozpravy.cz/domaci/v-ralsku-havarovalo-male-letadlo-jeden-clovek-zemrel.b8umw3qh
https://eurozpravy.cz/zahranicni/rusove-znicili-v-chersonu-kritickou-infrastrukturu-rekl-zelenskyj-a-slibil-obnovu.uefbngm8
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12. listopadu 2022, aktualizováno před 13 hodinami

Covid by už nemusel vyžadovat izolaci. Válek uvažuje o změně

Nemoc covid-19 by podle ministra zdravotnictví Vlastimila Válka

(TOP 09) mohla být vyškrtnuta ze seznamu nemocí, u kterých je

povinná izolace. Ministr dnes v Brně na dotaz novinářů řekl, že si

dokáže si představit, že by se to stalo v první polovině příštího roku.

Dodal ale, že doporučení musejí dát odborníci. 

před 13 hodinami

Putin telefonicky hovořil s íránským protějškem. Shodli se na prohloubení
spolupráce

Ruský prezident Vladimir Putin hovořil telefonicky se svým íránským

protějškem Ebráhímem Raísím a shodli se na prohloubení politické,

obchodní a ekonomické spolupráce mezi oběma zeměmi.

Informovala o tom dnes agentura TASS s odvoláním na tiskové

prohlášení Kremlu. Kdy se telefonát odehrál, není jasné.

před 13 hodinami

https://eurozpravy.cz/domaci/covid-by-uz-nemusel-vyzadovat-izolaci-valek-uvazuje-o-zmene.0i9u8fpj
https://eurozpravy.cz/zahranicni/putin-telefonicky-hovoril-s-iranskym-protejskem-shodli-se-na-prohloubeni-spoluprace.54vsdtmx
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Až 18 stupňů. V Česku ve vyšších polohách padaly teplotní rekordy

V Česku dnes padaly teplotní rekordy, bylo i přes 18 stupňů Celsia. V

Krásném Údolí na Karlovarsku, kde bylo nejtepleji, naměřili

meteorologové 18,2 stupně. ČTK to řekli pracovníci Českého

hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ). Teplo bylo hlavně ve

vyšších polohách na západě země. 

před 13 hodinami

Nepál zasáhlo zemětřesení, lidé opouštěli domy. Oběti hlášeny nejsou

Nepál dnes zasáhlo zemětřesení o síle 5,4 stupně. Silné otřesy byly

cítit v himálajské zemi i na severu Indie, uvedla agentura Reuters s

odvoláním na místní úřady. Otřesy vyhnaly místní obyvatele ven z

jejich domovů, zatím nejsou zprávy o případných obětech či

zraněných.

před 14 hodinami

Biden si spletl dvě země, asijským státům ale slíbil další spolupráci

https://eurozpravy.cz/pocasi/az-18-stupnu-v-cesku-ve-vyssich-polohach-padaly-teplotni-rekordy.f9xl6z2b
https://eurozpravy.cz/zahranicni/nepal-zasahlo-zemetreseni-lide-opousteli-domy-obeti-hlaseny-nejsou.l6jk98an
https://eurozpravy.cz/zahranicni/biden-si-spletl-dve-zeme-asijskym-statum-ale-slibil-dalsi-spolupraci.m5x4vw9l
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Americký prezident Joe Biden dnes přislíbil další prohloubení

spolupráce USA se strategicky důležitou koalicí zemí jihovýchodní

Asie. Tamním vůdcům rovněž slíbil "budování lepší budoucnosti" v

regionu, kde se snaží rozšířit svůj vliv i tradiční rival Američanů -

Čína, napsala agentura AP. Biden to prohlásil na summitu Sdružení

zemí jihovýchodní Asie (ASEAN) v kambodžském hlavním městě

Phnompenhu. 

12. listopadu 2022, aktualizováno před 15 hodinami

Rusové mají náhradu za Cherson. Novým oblastním centrem je Heničesk

Prozatímním oblastním centrem Ruskem okupované části

Chersonské oblasti na jihu Ukrajiny se stal Heničesk, okresní město

ležící na pobřeží Azovského moře. Oznámila to dnes agentura TASS s

odvoláním na okupační úřady. Stalo se tak poté, co v pátek ukrajinští

vojáci osvobodili Cherson, ležící na pravém, západním břehu řeky

Dněpr poblíž jejího ústí do Černého moře.

před 15 hodinami

Kandidáti na prezidenta budou zřejmě bojovat jen o čtvrtinu voličů.
Zbytek má favorita

Téměř tři čtvrtiny Čechů by si vybraly mezi uchazeči o prezidentské

křeslo svého favorita. Hlasovat o nástupci Miloše Zemana se v lednu

rozhodně nebo spíše chystá 83 procent voličů, vyplývá z aktuálního

https://eurozpravy.cz/zahranicni/rusove-maji-nahradu-za-cherson-novym-oblastnim-centrem-je-henicesk.9c1raf4i
https://eurozpravy.cz/domaci/kandidati-na-prezidenta-budou-zrejme-bojovat-jen-o-ctvrtinu-volicu-zbytek-ma-favorita.qv5f8lsn
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průzkumu agentury Median pro Radiožurnál. Kdyby do druhého kola

nepostoupil jejich favorit, byla by účast voličů podle průzkumu

zřejmě nižší, podle průzkumu by dosáhla 71 procent.

před 16 hodinami

V Lille se zhroutily dva domky. Pohřešuje se lékař, zřejmě je pod sutinami

Na rušné ulici v centru Lille na severu Francie se dnes dopoledne

zhroutily dvě menší sousední budovy, jejichž obyvatele se podařilo

včas evakuovat díky včasnému varování. Šest desítek hasičů na místě

pátrá po nezvěstném lékaři, který by se mohl nacházet pod troskami,

uvedla agentura AFP s odvoláním na záchranáře.

12. listopadu 2022, aktualizováno před 16 hodinami

"Staráte se o hospodské, o lékaře ne." Kubek kritizoval vládu i
ministerstvo

Prezident České lékařské komory (ČLK) Milan Kubek dnes na sjezdu

této profesní organizace v Brně označil jako arogantní přístup

ministerstva zdravotnictví. Resort podle něj neodpověděl na

připomínky komory k návrhu úhradové vyhlášky. Podle Kubka byla

spolupráce s bývalým ministrem Adamem Vojtěchem (za ANO)

špatná, spolupráce s Vlastimilem Válkem (TOP 09) ale podle něj není

lepší. Válek na sjezdu promluvil dnes odpoledne a proti kritice se

ohradil.

https://eurozpravy.cz/zahranicni/v-lille-se-zhroutily-dva-domky-pohresuje-se-lekar-zrejme-je-pod-sutinami.cvkn9ptb
https://eurozpravy.cz/domaci/starate-se-o-hospodske-o-lekare-ne-kubek-kritizoval-vladu-i-ministerstvo.1rdvokhq
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12. listopadu 2022, aktualizováno před 16 hodinami

"Jsme svobodní, nejsme otroci." Cherson ovládla euforie, lidé slaví v
ulicích

Posledních osm měsíců museli žít pod ruskou okupací. Mnoho

místních zažilo mučení, přežívalo v otřesných podmínkách, teď ale v

ulicích ukrajinského Chersonu zavládla euforie, popsal zpravodaj

americké televizní stanice CNN, který byl jedním z prvních západních

novinářů, kdo se dnes do města dostal. Dobrou náladu obyvatelům

podle něj nekazilo ani to, že jsou téměř bez vody, bez elektřiny a bez

internetového spojení.

před 16 hodinami

Policie poslala do vazby podezřelého z vraždy příbuzného na Znojemsku

Soudkyně Okresního soudu ve Znojmě dnes rozhodla že podezřelý z

vraždy v obci na Znojemsku půjde do vazby. Policie to uvedla na

twitteru. O vyšetřování násilného trestného činu informovala policie

v pátek. 

před 17 hodinami

Výlet horkovzdušným balonem se nevydařil, zranilo se devět lidí

https://eurozpravy.cz/zahranicni/jsme-svobodni-nejsme-otroci-cherson-ovladla-euforie-lide-slavi-v-ulicich.gpmeo4ls
https://eurozpravy.cz/krimi/policie-poslala-do-vazby-podezreleho-z-vrazdy-pribuzneho-na-znojemsku.g5hblqa9
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Devět lidí dnes utrpělo zranění v Dolních Rakousích při havárii

horkovzdušného balonu. Dva z nich se poranili těžce, informuje

agentura APA s odvoláním na mluvčí Červeného kříže Sonju

Kellnerovou.

Zdroj: ČTK

Další zprávy
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